
Protokół 
XLVI Sesji Rady Gminy Kleszczewo 

z dnia 26 września 2018r. 
 

Posiedzenie  rozpoczął o godzinie 16:10 Przewodniczący obrad Pan Henryk Lesiński, 
który przywitał przybyłych na sesję radnych, sołtysów, pracowników gminy oraz 
zaproszonych gości. Pan Przewodniczący zarządził głosowanie obecności i stwierdził, że 
sesja jest prawomocna ze względu na quorum. 

W sesji udział wzięli radni: 
Regina Batycka 
Marek Borowczyk 
Jarosław Bytniewski 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Marek Maciejewski 
Tomasz Maćkowiak 
Donata Michałowska 
Jan  Rajchelt 
Łukasz Szymczak 
Jakub Żołądek 
oraz sołtysi: 
Jolanta Fludra 
Czesław Książkiewicz 
Stanisław Lesiński 
Jan Mąderek 
Halina Michalak-Szczepaniak 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
Mieczysław Tomkowiak 
Lucyna Jaroszewska 
Jacek Walkowiak 
Paweł Doba 
a także: 
Bogdan Kemnitz – Wójt Gminy 
Genowefa Przepióra  - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Jolanta Litka  - Skarbnik Gminy  
Agnieszka Pakulska-Schoen - Kierownik referatu infrastruktury komunalnej i inwestycji 
Ryszard Pomin – Prezes Zakładu Komunalnego w Kleszczewie Sp. z o. o. 
 

Przewodniczący obrad poinformował, że proponowana jest zmiana porządku obrad i 
przekazał głos Pani Sekretarz.  

Pani  Sekretarz wyjaśniła, że proponowana jest zmiana porządku obrad polegająca na 
przełożeniu procedowania „Uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji złożonej  przez  



mieszkańców Gowarzewa” na kolejne posiedzenie Rady Gminy. Gmina wystąpiła do 
operatora  z wnioskiem o zmianę lokalizacji lub rezygnację z decyzji o budowie stacji 
telefonii komórkowej w Gowarzewie.  
W punkcie 19 porządku obrad proponuje się natomiast  „Podjęcie uchwały w sprawie 
uchylenia uchwały o udzieleniu pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego”. Projekt 
uchwały został przyjęty do porządku obrad już po posiedzeniu Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska i był omawiany podczas dwóch pozostałych posiedzeń Komisji Rady Gminy.      
Starostwo Powiatowe w związku podjętą przez Radę Gminy Kleszczewo Uchwałą Nr 
XLIV/363/2018 z dnia 25 lipca 2018r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Poznańskiemu na realizację zadania pn. „Budowa ścieżki rowerowej Poznań – Tulce – 
Gowarzewo w ciągu dróg powiatowych nr 2438P, 2429P, 2489P (była DW 433) gmina 
Kleszczewo, Powiat Poznański” poinformowało, że nie jest możliwe wydatkowane przez 
Zarząd Dróg Powiatowych w Poznaniu środków w wysokości 1.000.000,00 zł w roku 
bieżącym.  W związku z powyższym Starostwo Powiatowe wystąpiło z prośba o 
zabezpieczenie tych środków w WPF Gminy Kleszczewo w roku 2020. 
Kolejne punkty porządku obrad pozostają bez zmian. 

Pan Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 10 radnych. 
Za przyj ęciem porządku obrad głosowało 10 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radnych. 
 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu  z  obrad  z poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej sesji. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującej działki położone w Szewcach, 
Komornikach i Śródce. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującej działkę nr ewid. 189/8, położoną w 
Gowarzewie. 

7. Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującej teren położony w Kleszczewie. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo w zakresie części 
tekstowej. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego działkę nr 
ewid. 15/72, położoną w Kleszczewie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującej działkę nr 
ewid. 355/2 położoną w Gowarzewie oraz 113 położoną w Krerowie pod budowę 
elektrowni fotowoltaicznej. 



11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, 
obejmującej działkę nr ewid. 355/2 położoną w Gowarzewie oraz 113 położoną w 
Krerowie pod budowę elektrowni fotowoltaicznej. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującej tereny 
położone w Nagradowicach oraz Śródce. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, 
obejmującej tereny położone w Nagradowicach oraz Śródce. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującej tereny 
wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 434 pod realizację ścieżki rowerowej. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującej działkę nr 
ewid. 19/5, położoną w Śródce. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie Statutu Gminy Kleszczewo. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej w Gminie 

Kleszczewo. 
18. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości  stawek opłat za zajmowanie pasa 

drogowego dróg gminnych, dla których zarządcą jest Gmina Kleszczewo na cele  
niezwiązane  z  potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu. 

19. Podjecie uchwały w sprawie uchylenia uchwały o udzieleniu pomocy finansowej dla 
Powiatu Poznańskiego. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany  uchwały budżetowej na 2018r. 
21. Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kleszczewo na lata 2018-2040. 
22. Działalność Zakładu Komunalnego w Kleszczewie Spółka z o.o. 
23. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
24. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
25. Zapytania i wolne wnioski. 
26. Zakończenie. 

 

Ad. 2 porządku posiedzenia  
Radni nie zgłosili interpelacji. 

Ad. 3 porządku posiedzenia  
Przewodniczący poinformował, że żaden z radnych nie zgłosił uwag do protokołu.  

W związku z powyższym członkowie Rady przeszli do głosowania nad jego przyjęciem.  
W chwili głosowania na sali obecnych było 10   radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 10  radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych.   
 
Ad. 4 porządku posiedzenia  



Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XLV Sesji Rady Gminy 
przedstawiła Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
 W związku z przybyciem na obrady radnego Łukasza Szymczaka Przewodniczący 
zarządził po raz kolejny sprawdzenie quorum. 
 
Ad. 5 porządku posiedzenia  

Projekt Uchwały Nr XLVI/372/2018 w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującej działki położone w 
Szewcach, Komornikach i Śródce przedstawiła Pani Pakulska – Schoen. Projekt uchwały był 
omawiany podczas posiedzeń komisji, jest to już ostatni etap czyli uchwalenie planu 
zagospodarowania przestrzennego dla tych terenów. W Szewcach zaprojektowano teren 
zabudowy usług kultury oraz sportu i rekreacji; teren usług komunikacji (teren pod zajezdnię 
autobusową), w Komornikach teren zieleni naturalnej oraz zieleni urządzonej, natomiast w 
Śródce teren zieleni urządzonej. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLVI/372/2018 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 6 porządku posiedzenia  
Projekt Uchwały Nr XLVI/373/2018 w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującej działkę nr ewid. 189/8, 
położoną w Gowarzewie przedstawiła Pani Pakulska – Schoen. Pani Kierownik wyjaśniła, że 
projekt uchwały dotyczy działki będącej przedmiotem wymiany z Parafią w Tulcach, jest to 
teren pod budowę kościoła. 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany podczas posiedzeń komisji 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLVI/373/2018 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 7 porządku posiedzenia  
Projekt Uchwały Nr XLVI/374/2018 w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującej teren położony w 
Kleszczewie przedstawiła Pani Pakulska – Schoen. Projekt uchwały był omawiany 
szczegółowo podczas posiedzeń komisji, dotyczy terenów zlokalizowanych w Kleszczewie, 
w pobliżu Gminnego Ośrodka Kultury. Projekt przewiduje zabudowę mieszkaniową oraz 
zabudowę z zakresu usług publicznych. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 



W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLVI/374/2018 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 8 porządku posiedzenia  
Projekt Uchwały Nr XLVI/375/2018 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo w zakresie części 
tekstowej przedstawiła Pani Pakulska – Schoen. Pani Pakulska - Schoen poinformowała, że 
przystępuje się do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w związku z koniecznością dostosowania zapisów do obowiązujących 
wymagań prawnych, które uległy zmianie na przestrzeni lat 2005-2018. Wprowadzone 
korekty dotyczyć będą wyłącznie części tekstowej obowiązującego planu, Projekt uchwały 
był szczegółowo omawiany podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLVI/375/2018 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 9 porządku posiedzenia  
Projekt Uchwały Nr XLVI/376/2018 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego 
działkę nr ewid. 15/72, położoną w Kleszczewie przedstawiła Pani Pakulska – Schoen. Pani 
Kierownik wyjaśniła, że uchwała jest podjęta na wniosek PHR w Tulcach, dotyczy terenów 
przy ul. Strażackiej. Projekt uchwały był omawiany podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 10 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
Uchwała Nr XLVI/376/2018 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 10 porządku posiedzenia  
Projekt Uchwały Nr XLVI/377/2018 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującej 
działkę nr ewid. 355/2 położoną w Gowarzewie oraz 113 położoną w Krerowie pod budowę 
elektrowni fotowoltaicznej przedstawiła Pani Pakulska – Schoen. Pani Pakulska – Schoen 
wyjaśniła, że o zmianę planu wystąpili właściciele działek oraz firma budująca elektrownie 
słoneczne. Projekt uchwały był omawiany podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 



Za przyj ęciem uchwały głosowało 10 radnych. 
Przeciw głosował 1 radny.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLVI/377/2018 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 11 porządku posiedzenia  
Projekt Uchwały Nr XLVI/378/2018 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, 
obejmującej działkę nr ewid. 355/2 położoną w Gowarzewie oraz 113 położoną w Krerowie 
pod budowę elektrowni fotowoltaicznej przedstawiła Pani Pakulska – Schoen. Pani 
Kierownik wyjaśniła, ze projekt uchwały jest powiązany z wcześniej omawianą uchwałą 
dotyczącą zmiany planu zagospodarowania dla tych terenów. Projekt uchwały był 
szczegółowo omawiany podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 10 radnych. 
Przeciw głosował 1 radny.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLVI/378/2018 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 12 porządku posiedzenia  
Projekt Uchwały Nr XLVI/379/2018 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującej 
tereny położone w Nagradowicach oraz Śródce przedstawiła Pani Pakulska – Schoen. Zmiany 
umożliwi ć mają realizację zabudowy oraz przestrzeni publicznych w miejscowościach 
Nagradowice (obręb Krzyżowniki) oraz Śródce. Projekt uchwały był szczegółowo omawiany 
podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 10 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
Uchwała Nr XLVI/379/2018 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 13 porządku posiedzenia  
Projekt Uchwały Nr XLVI/380/2018 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, 
obejmującej tereny położone w Nagradowicach oraz Śródce przedstawiła Pani Pakulska – 
Schoen. Pani Kierownik poinformowała, że projekt uchwały powiązany jest z omówioną 
wcześniej Uchwałą Nr XLVI/379/2018, ponieważ aby zmienić plan zagospodarowania 
przestrzennego należy wcześniej wprowadzić zmiany w studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania.  Projekt uchwały był omawiany podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 



Za przyj ęciem uchwały głosowało 10 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
Uchwała Nr XLVI/380/2018 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 14 porządku posiedzenia  
Projekt Uchwały Nr XLVI/381/2018 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującej 
tereny wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 434 pod realizację ścieżki rowerowej przedstawiła Pani 
Pakulska – Schoen. Pani Kierownik powiedziała, że konieczna jest zmiana planu 
zagospodarowania aby teren mógł być przekazany Gminie przez Krajowy Ośrodek Wsparcia 
Rolnictwa (KOWR).  Projekt uchwały był omawiany podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLVI/381/2018 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 15 porządku posiedzenia  
Projekt uchwały Nr XLVI/382/2018 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującej 
działkę nr ewid. 19/5, położoną w Śródce przedstawiła Pani Pakulska – Schoen. Pani 
Pakulska – Schoen wyjaśniła, że działka obejmuje teren przeznaczony pod aktywizacje gosp. 
a częściowo z przeznaczeniem pod rolę. Zmiana miejscowego planu ma na celu umożliwienie 
realizacji aktywizacji gospodarczej na terenie działki. Projekt uchwały był omawiany podczas 
posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLVI/382/2018 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 16 porządku posiedzenia  
Projekt uchwały Nr XLVI/383/2018 w sprawie Statutu Gminy Kleszczewo 

przedstawiła Pani Sekretarz. Pani Sekretarz powiedziała, że w związku ze zmianą ustawy z 
dnia 11 stycznia 2018 r. o zmianie niektórych ustaw w celu zwiększenia udziału obywateli w 
procesie wybierania, funkcjonowania i kontrolowania niektórych organów, konieczna jest 
zmiana treści Statutu Gminy. Pani Sekretarz omówiła zmiany wprowadzone do Statutu 
Gminy Kleszczewo w poszczególnych paragrafach. Pani Sekretarz wyjaśniła, że po 
konsultacji z Panią Mecenas w paragrafie 134 wprowadza się zapis „Uchwała wchodzi w 
życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Wielkopolskiego i stosuje się ją od pierwszego dnia kadencji organów jednostek samorządu 
terytorialnego następującej po kadencji tych organów wybranych w wyborach 



przeprowadzonych w dniu 16 listopada 2014 r.” Projekt Uchwały był szczegółowo omawiany 
podczas posiedzeń Komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLVI/383/2018 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 17 porządku posiedzenia  
Projekt Uchwały Nr XLVI/384/2018 w sprawie obywatelskiej inicjatywy 

uchwałodawczej w Gminie Kleszczewo przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały był 
przedstawiany podczas posiedzeń Komisji. Pani Sekretarz powiedziała, że zgodnie z 
nowelizacją ustawy o zmianie niektórych ustaw w celu zwiększenia udziału obywateli w 
procesie wybierania, funkcjonowania i kontrolowania niektórych organów z dnia 11 stycznia 
2018r. grupa mieszkańców gminy (powiatu, województwa), posiadających czynne prawa 
wyborcze do organu stanowiącego, będzie mogła wystąpić z obywatelską inicjatywą 
uchwałodawczą. W gminach do 20.000 mieszkańców z obywatelską inicjatywą 
uchwałodawczą może wystąpić grupa co najmniej 200 osób.  Uchwała wchodzi w życie po 
upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego 
i stosuje się ją od pierwszego dnia kadencji organów jednostek samorządu terytorialnego 
następującej po kadencji tych organów wybranych w wyborach przeprowadzonych w dniu 16 
listopada 2014 r. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLVI/384/2018 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 18 porządku posiedzenia  
Projekt Uchwały Nr XLVI/385/2018 w sprawie ustalenia wysokości  stawek opłat za 

zajmowanie pasa drogowego dróg gminnych, dla których zarządcą jest Gmina Kleszczewo na 
cele  niezwiązane  z  potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu przedstawiła Pani 
Sekretarz.  Pani Sekretarz wyjaśniła, że projekt uchwały przewiduje w stosunku do uchwały 
obecnie obowiązującej zmiany stawek w paragrafie 4 – „dla urządzeń teletechnicznych, 
teleinformatycznych związanych z budową sieci, przyłączy światłowodowych - 5,00 zł stawki 
opłat rocznych za umieszczanie w pasie drogowym urządzeń infrastruktury technicznej, 
niezwiązanych z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu drogowego, za 
zajęcie 1 m2 powierzchni pasa drogowego drogi zajętej przez rzut poziomy urządzeń”. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 



Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLVI/385/2018 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 19 porządku posiedzenia  
Projekt Uchwały Nr XLVI/386/2018 w sprawie uchylenia uchwały o udzieleniu 

pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego przedstawiła Pani Skarbnik. Pani Skarbnik 
poinformowała, że na wniosek Starostwa Powiatowego środki na budowę ścieżki rowerowej 
Poznań – Tulce – Gowarzewo w wysokości 1.000.000,00 zł  zabezpieczone będą w WPF na 
2020 rok, nie na 2018. Projekt uchwały był szczegółowo omawiany podczas posiedzeń 
Komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLVI/386/2018 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 20 porządku posiedzenia  
 Projekt Uchwały Nr XLVI/387/2018 w sprawie zmiany  uchwały budżetowej na 2018r 
przedstawiła Pani Skarbnik. Pani Skarbnik poinformowała, że dokonuje się zwiększenia 
dochodów o kwotę 298.570,78zł oraz dokonuje się zmniejszenia wydatków o kwotę 
832.126,22zł. Pani Skarbnik przedstawiła szczegółowo zmiany w planie dochodów oraz 
planie wydatków. 
Dz. 010 Rolnictwo i łowiectwo: 
- rozdział 01010- wydatki: zwiększono środki o 42.000,00zł na dokapitalizowanie ZK Sp. z 
o.o. w Kleszczewie – z przeznaczeniem na wykonanie kanalizacji i wodociągu do terenów 
inwestycyjnych w miejscowości Krzyżowniki.  
Dz. 600 Transport i łączność: 
- rozdział 60004- dochody i wydatki: na podstawie informacji z Powiatu Średzkiego o 
zabezpieczeniu środków na pomoc finansową dla Gminy Kleszczewo na organizację 
transportu zbiorowego na odcinku Krerowo- Zimin – Śródka – Krzyżowniki – Bylin –
Kleszczewo – Bugaj - Markowice zmniejszono dochody w § 2710 o kwotę 0,16 zł. 
Jednocześnie zmniejszono plan wydatków w §2310 - dotacja dla miasta i Gminy Kórnik z 
przeznaczeniem na dopłatę na rzecz operatora publicznego świadczącego usługi transportu 
publicznego.  
Ponadto zwiększono środki na dotację w zakresie transportu publicznego dla ZTM Poznań o 
kwotę 55.000,00zł. oraz na usługi transportowe realizowane przez ZK Sp. z o.o. w 
Kleszczewie o 35.000,00zł (wzrost stawki za 1Wzk z 5,70zł do kwoty 5,883zł).  
- rozdział 60014- wydatki: na wniosek Powiatu Poznańskiego zmniejszono środki finansowe 
z przeznaczeniem na budowę ścieżki rowerowej Poznań-Tulce -Gowarzewo (przesunięcie 
środków na rok 2020). 
- rozdział 60016- dochody: wprowadzono plan dochodów w wys. 1.700,00zł z tytułu 
uzyskanego odszkodowania (uszkodzone wiaty przystankowe). 
Dz. 630 Turystyka: 
- rozdział 63095 – korekta planu wydatków 



Dz. 700 Gospodarka mieszkaniowa: 
- rozdział 70004 – korekta planu wydatków 
- rozdział 70005- dochody i wydatki: zwiększono środki z tytułu planowanych wpływów 
majątkowych (sprzedaż i zamiana działek) o kwotę 217.780,00zł. 
W planie wydatków dokonano korekty planu w poszczególnych paragrafach oraz 
zabezpieczono  środki na materiały, usługi pozostałe i remontowe obiektów komunalnych. 
Przeniesiono wydatki między rozdziałami w kwocie 18.046,00zł – zabezpieczenie środków 
na kary i odszkodowania za niedostarczenie lokalu. 
Dz. 710 Działalność usługowa: 
- rozdział 71004 – wydatki: zwiększono plan wydatków o kwotę 15.000,00zł na zmiany w 
planie zagospodarowania przestrzennego. 
- rozdział 71095 -  skorygowano plan wydatków 
Dz. 750 Administracja publiczna: 
- rozdział  75022- wydatki: skorygowano plan wydatków, ponadto zabezpieczono środki na 
zakup systemu teletransmisji internetowej do sali sesyjnej (przeniesienie wydatków w wys. 
20.000,00zł z rozdziału 75023 oraz zwiększenie o 11.000,00zł). 
-rozdział  75023 - wydatki: skorygowano plan wydatków oraz dokonano przeniesienia 
wydatków do rozdziału 75022 w ramach wydatków majątkowych, zwiększono środki na 
zakupy inwestycyjne w UG o 5.000,00zł . 
Dz. 751 Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa oraz 
sądownictwa : 
-rozdział 75109- wydatki: przesunięcia między paragrafami. 
Dz.754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa: 
- rozdział 75404- skorygowano plan wydatków 
- rozdział 75421- skorygowano plan wydatków 
- rozdział 75495- skorygowano plan wydatków 
Dz. 756 Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych osób 
nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem 
Zwiększono plan dochodów z tytułu uzyskanych wpływów podatku od spadków i darowizn, 
podatku od czynności cywilnoprawnych oraz udziałach w podatku od osób prawnych. 
Zmniejszono planu dochodów z tytułu wpływów z podatku opłacanego w formie karty 
podatkowej.  
Dz. 757 Obsługa długu publicznego: 
- rozdział 75702- skorygowano plan wydatków 
Dz.758 Różne rozliczenia: 
- rozdział 75814-dochody: zwiększono dochody w §0920 o kwotę 1.350,00zł z tytułu 
odsetek od środków zgromadzonych na rachunku.   
Dz. 801 Oświata i wychowanie: 
- rozdział 80101 wydatki: na wniosek dyrektorów poszczególnych szkół dokonano 
przeniesień wydatków między rozdziałami i paragrafami, skorygowano kwoty dotacji dla 
placówek nieprowadzonych przez JST. W §6050 dokonano przesunięć między paragrafami na 
realizację termomodernizacji - SP w Ziminie w wys. 24.300,00zł. oraz zwiększono plan 
wydatków na rozbudowę szkoły w Tulcach o kwotę 220.000,00zł. (wyposażenie w meble, 
mobilna pracownia komputerowa oraz tablice interaktywne). 



- rozdział 80103, 80104- skorygowano plan dochodów, dokonano przeniesień wydatków 
między rozdziałami i paragrafami, skorygowano kwoty dotacji dla placówek 
nieprowadzonych przez JST. 
- rozdział 80110 wydatki: na wniosek dyrektorów poszczególnych szkół dokonano 
przeniesień wydatków między rozdziałami i paragrafami 
- rozdział 80148 wydatki: na wniosek dyrektorów poszczególnych szkół dokonano 
przeniesień wydatków między rozdziałami i paragrafami 
- rozdział 80149 zwiększono kwotę dotacji dla placówek nieprowadzonych przez JST. 
- rozdział 80150 wydatki: na wniosek dyrektorów poszczególnych szkół dokonano 
przeniesień wydatków między paragrafami, skorygowano kwoty dotacji dla placówek 
nieprowadzonych przez JST. 
- rozdział 80153 dochody i wydatki:  Na podstawie informacji Wojewody Wielkopolskiego 
Nr FB-I.3111.346.2018.2 z dnia 19.09.2018r. oraz FB-I.3111.285.2018.8 z dnia 20.09.2018r. 
zwiększono plan dochodów o kwotę 569,94zł z przeznaczeniem na wyposażenie szkół w 
podręczniki. Jednocześnie wprowadzono zmiany w planie wydatków poszczególnych 
jednostek oraz dokonano przesunięcia wydatków między paragrafami (zmniejszono  w § 
2830 środki na podręczniki dla Niepublicznej Szkoły w Tulcach o kwotę 2.024,55zł zł., w 
Ziminie zwiększono plan dotacji o kwotę 24,75zł. , zwiększono środki na podręczniki w 
planie ZSK, ZST, UG- obsługa zadania zleconego).  
- rozdział 80195  wydatki: skorygowano plan wydatków, w §4300 zwiększono plan 
wydatków o kwotę 3.000,00zł na realizację programu „Umiem pływać”.  
Dz. 851 Ochrona zdrowia 
- rozdział 85195- wydatki: dokonano przesunięć planu wydatków między jednostkami.  
Dz. 852 Pomoc społeczna  
- rozdział 85202 dochody: wprowadzono plan dochodów w OPS  §0940 w wys. 100,00zł 
- rozdział 85230 dochody i wydatki: Na podstawie informacji Wojewody Wielkopolskiego 
Nr FB-I.3111.307.2018.8 z dnia 11.09.2018r. zwiększono plan dochodów o kwotę 6.071,00zł 
z przeznaczeniem na dożywianie dzieci. Jednocześnie wprowadzono zmiany w planie 
wydatków OPS. 
Dz. 854 Edukacyjna opieka wychowawcza: 
- rozdział 85401- na wniosek dyrektorów poszczególnych szkół dokonano przeniesień 
wydatków między rozdziałami i paragrafami 
- rozdział 85404 - skorygowano kwotę dotacji dla placówki nieprowadzonej przez JST. 
Dz. 855 Rodzina  :  
- rozdział 85501 - przeniesienia wydatków między paragrafami na wniosek Kierownika OPS. 
- rozdział 85504 - przeniesienia wydatków między paragrafami na wniosek Kierownika OPS. 
- rozdział 85505 - skorygowano kwotę dotacji dla niepublicznego żłobka „Wesoły 
Gawroszek” w Gowarzewie. 
Dz. 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska: 
- rozdział 90004- wydatki : przesunięcia między rozdziałami i paragrafami w ramach 
wydatków z FS. Gowarzewo, 
- rozdział 90007- wydatki : skorygowano plan wydatków, 
-rozdział 90015- wydatki: zwiększenie planu wydatków na oświetlenie uliczne o kwotę 
110.000,00zł oraz zmiany w ramach przedsięwzięcia z FS Markowice – zwiększenie o 
14.328,9zł na zakup lamp hybrydowych. 



- rozdział 90095- wydatki : skorygowano plan wydatków na podstawie dotychczasowej 
realizacji wydatków. 
Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego: 
-rozdział 92109- wydatki: przesunięcia między rozdziałami w ramach wydatków z FS 
Gowarzewo (zmiana przedsięwzięcia).  
Dz. 926 Kultura fizyczna: 
-rozdział 92601- dochody i wydatki: na podstawie otrzymanych wpływów zmniejszono plan 
dochodów z tytułu dotacji z Ministerstwa Sportu i Turystyki o kwotę 29.000,00zł 
(dofinansowanie bieżni w Tulcach). Zwiększono plan wydatków w §6050 o kwotę 
180.000,00zł z przeznaczeniem na: 
-  energooszczędne oświetlenie w hali sportowej w Tulcach – 65.000,00zł 
- oświetlenie  boiska wielofunkcyjnego w Gowarzewie – 50.000,00zł 
- oświetlenie  kompleksu lekkoatletycznego i boiska wielofunkcyjnego – bieżnia Tulce - 
65.000,00zł. 
-rozdział 92695- wydatki:  przesunięcia między zadaniami w ramach §4210, §4300 i §6500 
w zakresie wydatków z FS Nagradowice, Markowice, Gowarzewo, Tulce. Zwiększono 
wydatki na usługi pozostałe na utrzymanie placów zabaw o kwotę 5.000,00zł. 
 Deficyt budżetu w kwocie 27.167.950,00zł zostanie sfinansowany przychodami z 
tytułu kredytów, pożyczek, emisji papierów wartościowych, nadwyżki budżetowej z lat 
ubiegłych i wolnych środków. 

Radny Rajchelt spytał z czego wynika zwiększenie o 106.000,00zł w pozycji: 
„Realizacja zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki i metod pracy dla 
dzieci w przedszkolach, oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych i innych 
formach wychowania przedszkolnego” 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że zwiększenia kwoty dokonano na wniosek Kierownika 
Referatu Oświaty, są to środki przeznaczone na funkcjonowanie placówek.  

Radni nie mieli więcej pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLVI/387/2018 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 21 porządku posiedzenia  
 Projekt Uchwały Nr XLVI/388/2018 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2018-2040 przedstawiła Pani Skarbnik. Pani Skarbnik 
powiedziała, że w WPF wprowadzono zmiany dostosowujące do zmian w uchwale 
budżetowej. Dokonano zmian w zakresie następujących przedsięwzięć: 
 1) „Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej na terenie Gminy 
Kleszczewo - Szkoły Podstawowej w Ziminie oraz  świetlicy wiejskiej w Poklatkach”; 

 2) Budowa oświetlenia ulicznego; 

 3) Budowa ścieżki rowerowej Poznań-Tulce -Gowarzewo w ciągu dróg powiatowych 
nr 2438P,2489P,2429P- wkład własny Gminy do projektu realizowanego przez Powiat 
Poznański; 

 4) Dokapitalizowanie  ZK Sp. z o.o. w  KLESZCZEWIE w formie objęcia udziałów-  
z przeznaczeniem  na  zadania w zakresie infrastruktury wodociągowej i sanitacyjnej wsi oraz 
inne inwestycje, w tym min.: Rozbudowa i modernizacja oczyszczalni ścieków w 
Nagradowicach wraz z rozbudową sieci kanalizacji sanitarnej i sieci wodociągowej, zakup 



traktora z przyczepą; 

 5) Poprawa efektywności kształcenia w Zespole Szkół w Tulcach poprzez rozbudowę 
szkoły oraz wyposażenie pracowni przedmiotowych; 

 6) Sporządzenie zmiany miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Kleszczewo (umowa 09,20,22,36,37 z 2017r.). 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLVI/388/2018 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 22 porządku posiedzenia  
Działalność Zakładu Komunalnego w Kleszczewie Spółka z o.o. przedstawił w formie 

prezentacji multimedialnej Pan Ryszard Pomin Prezes Zakładu Komunalnego. Prezentacja 
stanowi załącznik do protokołu. 

Prezes Pomin omówił inwestycje realizowane przez Zakład Komunalny w Kleszczewie 
Sp. z o.o., oraz podkreślił, że środki na inwestycje pochodzą głównie z budżetu Gminy. 
Zestawienie inwestycji i poniesionych kosztów zawiera tabela stanowiąca załącznik do 
protokołu. 

Pan Prezes wyjaśnił, że wszystkie 4 stacje wodociągowe pracują w jednym systemie. 
Wyłączenie jednej stacji nie powoduje braków wody. Od września nie jest już pobierana 
woda z Poznania. 

Prezes Pomin przedstawił zestawienie wydanych kart PEKA, jednocześnie poinformował, 
że komunikację obsługuje 11 autobusów, jest 5 linii – 3 obsługiwane przez ZTM oraz 2 linie 
gminne. Zatrudnionych jest 20 kierowców, aktualnie jest jeszcze zapotrzebowanie na 1,5 
etatu. 

Zestawienie wydanych kart PEKA wg miejsca zamieszkania 
 z terenu Gminy Kleszczewo 

Przyrost ilości kart 
PEKA  

w okresie od 
31.10.2017  

do 31.08.2018 
L.p. Miejscowość 31.10.2017 31.12.2017 30.04.2018 2018-08-31 

1. Bugaj 2 2 2 2 0 0% 
2. Bylin 7 7 7 7 0 0% 
3. Gowarzewo 488 513 529 586 98 17% 
4. Tulce 1 090 1 172 1 227 1 359 269 20% 
5. Kleszczewo 273 282 288 302 29 10% 
6. Komorniki 27 34 35 38 11 29% 
7. Krerowo 1 1 1 1 0 0% 
8. Lipowiec 3 3 3 4 1 25% 
9. Nagradowice 16 16 16 18 2 11% 
10. Poklatki 20 20 22 30 10 33% 
11. Szewce 23 25 25 27 4 15% 
12. Tanibórz 4 4 4 5 1 20% 
13. Zimin 5 5 5 5 0 0% 



14. Śródka 1 1 1 1 0 0% 
15. Razem: 1 960 2 085 2 165 2 385 425 18% 

 
Od stycznia 2018r. podpisano ogółem 195 umów na dostawę wody i odbiór ścieków, w tym: 
zmiana właściciela - 25 
nowe umowy – 170 
w tym woda i ścieki – 49 
w tym woda - 121 

Prezes Pomin przedstawił zestawienie ilości wody dostarczonej do sieci i ilości 
ścieków oczyszczonych – tabela stanowi załącznik do protokołu. Średnie miesięczne zużycie 
wody wynosi 30.000 m3, w miesiącach maj i sierpień było ono dwukrotnie wyższe. Różnica 
między ilością wody pobranej a ilością oczyszczonych ścieków wynika prawdopodobnie z 
podlewania ogrodów. 

Pan Prezes zaprezentował radnym system telemetryczny zdalnego monitoringu i 
kontroli zautomatyzowanych ujęć wody pitnej, który daje możliwość zdalnego sterowania 
ciśnieniem w danej stacji. Telemetria wskaże także nienaturalne pobory wody. 

Sołtys Gowarzewa spytała, czy zdarzają się po  za licznikowe pobory wody? 
Pan Prezes odpowiedział, że nie ma takich przypadków. 

Radny Rajchelt spytał czy system powiadamia gdy dochodzi do gwałtownego poboru 
wody? 
Prezes Pomin odpowiedział, że system wysyła powiadomienia na SMS - 8 stanów z każdej 
stacji. W tych komunikatach jest informacja o minimalnym poziomie wody w stacjach; 
informacja o tym, że pompy stoją, o dużym poborze wnioskujmy z poziomu wody.  
 
Ad. 23 porządku posiedzenia  

Radny Lammel poinformował, że Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska w dniu 17 
września  2018r. wizytowała Schronisko w Skałowie. 

Radny Bytniewski poinformował, że przedmiotem posiedzenia Komisji Oświaty i 
Kultury w dniu 18 września 2018r. była działalność Stowarzyszenia Rozwoju Oświaty oraz 
Upowszechniania Kultury na Wsi oraz Działalność "BONUM FUTURUM" Niepublicznej 
Dwujęzycznej Szkoły Podstawowej w Tulcach. 

Radny Rajchelt poinformował, że przedmiotem posiedzenia Komisji Finansowo – 
Gospodarczej w dniu 19 września 2018r. była działalność Zakładu Komunalnego w 
Kleszczewie Sp. z o. o.: komunikacja, woda ścieki. 
 
Ad. 24 porządku posiedzenia  

Pan Wójt przedstawił działalność od  poprzedniej sesji 
 6 września - otwarcie węzła przesiadkowego w Swarzędzu, autobusy z naszej gminy też będą 
korzystały z tego węzła, nasi mieszkańcy mogą korzystać i przesiadać się na kolej 
metropolitarną.  
 8 września - Dni Gminy Kleszczewo odsłona III - Tulce. Otwarcie boiska wraz z bieżnią przy 
szkole w Tulcach 
10 września - rozpoczęcie zebrań wiejskich w sołectwach 
12 września – posiedzenie Zarządu LGD Trakt Piastów - analiza osiągniętych wskaźników - 
wyniki prawidłowe, sytuacja finansowa - opóźnienia z wpływem środków z rozliczenia 



wykonanych dotacji, Urząd Marszałkowski długo proceduje nad wnioskami i długo trwa 
procedura wypłaty środków. Biuro LGD Trakt Piastów utrzymuje się z udziału w 
wypłacanych środkach. Składki członkowskie zachowano na poziomie dotychczasowym. 
14 września - Spotkanie w sprawie lokalizacji wieży  T-mobile. Obecni byli przedstawiciele 
inwestora, właściciel gruntów oraz przedstawiciele osób protestujących. Wszystkie strony 
pozostały przy swoich stanowiskach, kontynuacja rozmów z Tmobile na temat zmiany 
lokalizacji wieży. 
15 września  - spotkanie informacyjne w sprawie kanalizacji w Gowarzewie, trwają 
konsultacje odnoście lokalizacji przyłączy kanalizacyjnych.  
15 września -  V Piknik Rodzinny "Bezpieczni w powiecie poznańskim", zorganizowany na 
terenie Jednostki Ratowniczo-Gaśniczej Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w 
Bolechowie. Podczas wydarzenia  miało miejsce wręczenie wyposażenia strażackiego 
jednostkom OSP Komorniki i Krzyżowniki-Śródka. Powiat Poznański dla każdej z tych 
jednostek przekazał trzy komplety węży oraz prądownice. Wydarzenie to promuje 
ratownictwo i bezpieczeństwo w regionie.   
19 września - podpisanie umowy na dostarczenie wozu bojowego dla OSP Gowarzewo z 
firmą Wawrzaszek, pojazd ma być dostarczony jeszcze w tym roku. 
21 września – w sołectwie Śródka miała miejsce wizyta studyjna grupy lokalnych liderów, 
skierowanej przez Wydział Polityki Społecznej UMWW w sołectwie wskazanym przez LGD 
Trakt Piastów 
22 września - Rajd rowerowy Tulce pieczenie chleba w Trzeku 
22 września - Kleszczewska Szybka "5" 
25 września - wręczenie medali Prezydenta RP dla jubilatów obchodzących 50-lecie 
małżeństwa. 
Inwestycje w toku: 
- zakończona termomodernizacja SP w Ziminie oraz ZS w Kleszczewie trwają prace w 
świetlicy w Poklatkach - spodziewane opóźnienie – firma wystąpiła o przedłużenie terminu 
realizacji o miesiąc, nie wyrazimy zgody na tak długi termin. 
- zakończona budowa ulicy Chabrowej i Wrzosowej.  Trwają prace na ul. Sosnowej.  
- rozbudowa szkoły w Tulcach  
- przebudowa drogi powiatowej Kleszczewo-Swarzędz, odkryte szczątki (cmentarz) opóźniają 
prace. Odbyło się spotkanie z wykonawcą prac firmą Eurovia – trudno określić dokładne 
terminy. Prawdopodobnie w ciągu dwóch tygodni archeolodzy zakończą prace z jednej strony 
drogi i prace drogowe będą mogły być wznowione.  
Nowe przedsięwzięcia:  
- Przetarg na ulicę Makową Irysową i Narcyzową - otwarcie ofert 3 października. 

Pan Wójt przedstawił przebieg zebrań wiejskich. Istotną sprawą jest zebranie w 
Gowarzewie, podczas którego ujawniło się kilka protestów, które toczą się w tej 
miejscowości, czyli: wieża telefonii komórkowej, problem budowy tuczarni, postulat zakazu 
poruszania się samochodów ciężarowych na drodze Gowarzewo – Swarzędz oraz problem 
planowanej obwodnicy Poznania przebiegającej przez Gowarzewo. Dużo emocji, mieszkańcy 
są zaniepokojeni tymi sprawami. 

Pan Wójt zaprezentował kolorystykę nowych autobusów planowaną dla pojazdów w  
całej metropolii. Autobusy będą srebrne/jasno popielate z kolorowym paskiem 
charakterystycznym dla każdej gminy oraz z herbem gminy. Większość gmin wyraziła 
pozytywną opinię. 



Pani Sekretarz spytała czy kolorystyka dotyczy tylko nowych autobusów? 
Prezes Pomin odpowiedział, że dotyczy to nowo zakupywanych autobusów. Program jest 
przewidziany na 10-15 lat. 
 Pan Wójt powiedział, że gmina Kleszczewo, wg otrzymanej listy jest drugą gminą, po 
Poznaniu,  jeśli chodzi o  liczbę zakupywanych autobusów. Nie ma obowiązku dotyczącego 
kolorystyki, jest to sugestia aby autobusy miały takie barwy. 
Ad. 25 porządku posiedzenia  
 Sołtys Taniborza spytała, czy w związku z planowaną budową sieci światłowodów, 
będą tworzone listy chętnych? Kto będzie podłączony? Nowe osiedla są podłączone, 
mieszkańcy w głębi wsi także są zainteresowani. 
Pan Wójt odpowiedział, że będą prowadzone rozmowy gdzie inwestor będzie w stanie 
realizować przyłącza. Najbardziej otwarta jest sprawa tam gdzie jeszcze nie ma sieci.  
Pani Sołtys powiedziała, że kiedy były podłączane pierwsze światłowody była utworzona lista 
chętnych, natomiast Inea uznała, że ze względu na duże rozrzucenie gospodarstw, 
podłączenie ich byłoby zbyt kosztowne.  
Pan Wójt powiedział, że taka lista powinna tez znaleźć się w Urzędzie, aby znać potrzeby i 
móc odpowiednio kierować rozmowy.  
 Pani Sekretarz zaproponowała ustalenie terminów posiedzeń komisji i sesji Rady 
Gminy w związku z wyborami samorządowymi 21 października i końcem kadencji RG. 
Ustalono termin posiedzenia wspólnego komisji na dzień 10.10.2018r, oraz termin sesji na 
dzień 16.10.2018r. 
              
Ad. 26 porządku posiedzenia  

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący obrad podziękował wszystkim 
za przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 18:00.  

 
 
 

Protokołowała:                                                                       Za zgodność z przebiegiem obrad 

Agata Zdobylak                                                                          Przewodniczący Rady Gminy 

                                                                                                              Henryk Lesiński 


